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В статье проанализированы документы из архивного фонда Российской национальной библиотеки, связанные с включением Приамурья в состав Русского государства. Статья содержит перечень документов 70–80-х гг. XVII в., относящихся к истории Забайкалья и Приамурья в целом. Более подробно рассмотрено содержание 12 под- линников делопроизводственных документов XVII в., связанных с исто- рией Албазинского острога. Часть из них была опубликована в книге В. П. Паршина «Поездка в Забайкальский край». В статье дана жан- ровая направленность документов, отмечены изменения, искажения и редакторские правки, внесенные в тексты В. П. Паршиным, а также утраты уже после первой публикации. Рассмотрено содержание и ранее неизвестных исследователям истории Приамурья документов. Введение в научный оборот этих документальных источников позволит допол- нить историю Албазинского острога новыми фактами.


The documents from the archive fund of the National Library of Russia related to the inclusion of the Amur Region into the Russian State are analyzed in the paper. The paper contains a list of documents of the 70s– 80s of the 17th century, related to the history of Transbaikalia and the Amur Region at large. Content of 12 originals of office documents of 17th century related to the history of Albazin ostrog (fortress) is considered in more details. Part of these documents was published in V. Р. Parshin’s book “Trip to Transbaikalia”. The paper gives genre classification of documents, reveals changes, distortions and editorial corrections made in the texts of documents by V. Р. Parshin, and also notes losses received by the documents already after their first publication. The paper reviews the content of documents previously unknown to researchers in the history of the Amur Region. Introduction of these documentary sources into scientific circulation will allow to supplement the history of the Albazin ostrog (fortress) with previously unknown facts.
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